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Κύριε Υπουργέ, 

 

Το φωτοβολταϊκό σύστημα του ενεργειακού συμψηφισμού Net Metering καταργήθηκε 

αιφνίδια τον Απρίλιο του 2024, χωρίς την έγκαιρη διαμόρφωση ενός λειτουργικού και 

αποτελεσματικού συστήματος  αντικατάστασής του. Παρά την από τον Σεπτέμβριο 

του 2024 έκδοση της υπ’ αριθμ. ΥΠΕΝ/ΔΑΠΕΕΚ/93976/2772/3.9.2024 Υπουργικής 

Απόφασης για τη μετάβαση στο σύστημα ταυτοχρονισμένου συμψηφισμού (Net 

Billing), σήμερα, σχεδόν δύο έτη μετά, το εν λόγω σύστημα δεν έχει ακόμα τεθεί σε 

λειτουργία, μη επιτρέποντας στους αυτοπαραγωγούς (οικιακούς και 

επαγγελματικούς καταναλωτές) να συνδέσουν τη φωτοβολταϊκή τους εγκατάσταση 

στο δίκτυο, εγκαταλείποντάς τους σε ένα αδικαιολόγητο καθεστώς στασιμότητας και 

αβεβαιότητας.  

 

Αν και χιλιάδες αυτοπαραγωγοί έχουν συνάψει τις προβλεπόμενες συμβάσεις 

σύνδεσης με τον ΔΕΔΔΗΕ και έχουν ολοκληρώσει τη δαπανηρή επένδυση της 

εγκατάστασης των φωτοβολταϊκών τους, πράττοντας όσα στο νόμο προβλέπονται, δεν 

δύνανται να προχωρήσουν στη σύναψη συμβάσεων συμψηφισμού με τους 

οικείους παρόχους ηλεκτρικής ενέργειας, καθώς δεν υφίσταται το κανονιστικό 

πλαίσιο που να ρυθμίζει τα διαδικαστικά ζητήματα και τις λεπτομέρειες εφαρμογής 

του εν λόγω ταυτοχρονισμένου συμψηφισμού (Net Billing).  

 

Συνέπεια του υφιστάμενου ελλιπούς και αποσπασματικού κανονιστικού πλαισίου 

είναι η απροθυμία των παρόχων να συνάψουν τις προβλεπόμενες συμβάσεις 

συμψηφισμού με τους αυτοπαραγωγούς, η συνακόλουθη αδυναμία των 

αυτοπαραγωγών να προβούν στην τελική ενεργοποίηση και ηλεκτροδότηση του 

φωτοβολταϊκού τους συστήματος, η πρόκληση οικονομικής θετικής και αποθετικής 

ζημίας στους αυτοπαραγωγούς, και, τελικά, η μείωση της εμπιστοσύνης των 
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πολιτών στα συστήματα της αυτοπαραγωγής και η απαξίωση της ίδιας της εθνικής 

στρατηγικής για την πράσινη μετάβαση.  

 

Επειδή, η χρόνια, αδικαιολόγητη και επιζήμια καθυστέρηση στην εφαρμογή του 

ταυτοχρονισμένου συμψηφισμού (Net Billing) έρχεται σε πλήρη αντίθεση με τους 

στόχους της ΕΕ για την ενεργειακή αναβάθμιση των κατοικιών και κτιρίων και την 

επίτευξη ενεργειακής αυτονομίας της,  

 

Επειδή, η εν λόγω καθυστέρηση δεν συνάδει με τις δεσμεύσεις της Κυβέρνησης για 

προτεραιοποίηση του ρόλου των Ανανεώσιμων Πηγών Ενέργειας (ΑΠΕ) στην πράσινη 

μετάβαση της χώρας, αντιθέτως, ανακόπτει τη ροή επενδύσεων στον τομέα των 

ΑΠΕ, 

 

Επειδή, η ως άνω αδράνεια, καταδικάζει τη χώρα μας να παραμένει στις χαμηλότερες 

θέσεις της ΕΕ σε θέματα διείσδυσης οικιακών φωτοβολταϊκών (με την ποσοστιαία 

ενσωμάτωση οικιακών συστημάτων αυτοπαραγωγής να κατέρχεται του 2%), και 

ουδόλως ευθυγραμμίζεται με τις απλοποιημένες διαδικασίες που υιοθετούνται σε 

χώρες όπως η Γερμανία και η Ολλανδία, 

 

 

Κατόπιν των ανωτέρω, ερωτάται ο κος Υπουργός: 

 

 

1. Ποιο είναι το ακριβές χρονοδιάγραμμα για την έκδοση των απαραίτητων 

κανονιστικών και εφαρμοστικών πράξεων για την πλήρη ενεργοποίηση του 

ταυτοχρονισμένου συμψηφισμού (Net Billing); Για ποιους λόγους οι εν λόγω πράξεις 

δεν έχουν εκδοθεί έως σήμερα; 

 

2. Σε ποιες συγκεκριμένες ενέργειες προτίθεστε να προβείτε προκειμένου να 

επιταχυνθεί η διαδικασία σύναψης σύμβασης συμψηφισμού μεταξύ αυτοπαραγωγών 

και παρόχων ηλεκτρικής ενέργειας, και, εν γένει, η διαδικασία σύνδεσης με τον 

ΔΕΔΔΗΕ και ενεργοποίησης του φωτοβολταϊκού συστήματος ταυτοχρονισμένου 

συμψηφισμού (Net Billing); 

 

3. Πώς θα αντιμετωπιστούν οι υφιστάμενες επενδύσεις σε φωτοβολταϊκές 

εγκαταστάσεις που παραμένουν ανενεργές, ιδίως σε μη διασυνδεδεμένα νησιά, όπως 

η Χίος, όπου η ενεργειακή αυτονομία είναι κρίσιμη; 

 

4. Προτίθεστε να δημιουργήσετε μία διαδικτυακή πύλη επικοινωνίας των 

εμπλεκόμενων προσώπων (ΔΕΔΔΗΕ, παρόχων ηλεκτρικής ενέργειας, 

αυτοπαραγωγών, αρμόδιων δημοσίων υπηρεσιών) προς άμεση επίλυση αποριών και 

τεχνικών προβλημάτων των αυτοπαραγωγών;  

 

 

 

 



 

5. Προτίθεστε να αποκαταστήσετε την ενεργειακή αξιοπιστία των οικιακών 

συστημάτων αυτοπαραγωγής σε πολίτες και επιχειρήσεις που έχουν ήδη υλοποιήσει 

επενδύσεις σε φωτοβολταϊκά συστήματα χωρίς να μπορούν να τα αξιοποιήσουν;   
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